
Vragen D66 Werelderfgoedcentrum nav Jaarrekening 2022  
Op pagina 42 van de Jaarstukken 2022 is te lezen dat er nog weinig positieve ontwikkelingen zijn te melden 
over de plannen op en rond Schokland. Zo wil het nog niet erg vlotten met de totstandkoming van de 
ambities die we als gemeente hebben voor ons Werelderfgoed Schokland.  

1. Kan het college duidelijkheid geven over hoe het traject op weg naar de realisatie van het geplande 
Werelderfgoedcentrum eruitziet?  
 
De realisatie van een Werelderfgoedcentrum voor Schokland is afhankelijk van de voortgang van 
project Nieuwe Natuur Schokland. Met dit project zorgen we ervoor dat het unieke erfgoed behouden 
blijft en daarmee ook de werelderfgoedstatus. Als we het erfgoed niet voldoende kunnen beschermen 
is een nieuw Werelderfgoedcentrum ook niet aan de orde.  
 
Project Nieuwe Natuur duurde langer dan oorspronkelijk verwacht, dit had met financiële en  
technische uitdagingen te maken. Hoe gaan we zo vernatten dat de agrariërs in de omgeving er geen 
last van hebben? Met het nu uitgewerkte infiltratiesysteem hebben we deze uitdagingen grotendeels 
geadresseerd. Zaak is nu het Definitief Ontwerp af te ronden, zodat daar een actuele kostenraming bij 
gemaakt kan worden. Wanneer die past binnen de begroting kunnen de aanbestedingen opgestart 
kunnen worden voor de realisatie. Dan moeten ook de grondverwerving afgerond zijn zodat de 
gemeenteraad een bestemmingsplanwijziging voorgelegd kan worden. Dat is fase dat we zekerheid 
hebben over het uitvoeren van het project en daarmee het behouden van de werelderfgoed status 
voor Schokland.  
 
Inmiddels hebben we Schokkerringweg 25 op het eiland verworven met het idee daar een nieuw 
Werelderfgoedcentrum te realiseren. Het Cultuurbedrijf is, in samenwerking met Stichting Flevo-
Landschap, als verwachte exploitant van het nieuwe Werelderfgoedcentrum gevraagd de lead te 
nemen om een Programma van Eisen op te stellen. Hierbij zullen we als gemeente nauw betrokken 
zijn omdat de gemeente eigenaar van het gebouw wordt en wij gehouden zijn aan specifieke 
voorwaarden voor bouwen op Schokland. Nu we zien dat het project Nieuwe Natuur in de laatste 
voorbereidende fase aankomt kunnen we verder gaan met het plannen van een nieuw 
Werelderfgoedcentrum.   
 

2. Wat kunnen we het resterende gedeelte van deze raadsperiode nog verwachten?   
Na de zomer zijn we voornemens de gemeenteraad het Definitief Ontwerp van Nieuwe Natuur 
Schokland te presenteren. Hierin zal dan ook het proces om te komen tot een nieuw 
Werelderfgoedcentrum betrokken worden. Verwachting is dat wij dit jaar nog een Programma van 
Eisen afronden waarna we de ontwerpfase in gaan. Dit kan op een meer traditionele wijze via de 
aanbesteding van een architect maar misschien is door de unieke opdracht en locatie het uitschrijven 
van een ontwerpwedstrijd eerder aan de orde. Dit onderzoeken we nog. Wij verwachten dat deze 
raadsperiode nog een definitief voorstel aan de raad zal worden voorgelegd.  
 

3. Wat doet het college eraan om de plannen in een stroomversnelling te brengen? 
Voor we definitieve stappen richting een nieuwe Werelderfgoedcentrum zetten werken we hard aan 
het realiseren van Nieuwe Natuur Schokland. Zoals hierboven aan gegeven verwachten we nog deze 
raadsperiode een definitief investeringsvoorstel voor de realisatie. Hierbij houden we ook rekening 
met de andere grote vastgoed projecten die lopen (Bosbad, VO-Campus en Cultuurhuisvesting) zodat 
niet al deze grote projecten tegelijk oplopen en er te veel claims komen te liggen op de financiën en 
ambtelijke capaciteit.  

 


